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§ 14.  Fördelning av stimulansmedel för att motverka ensamhet 
bland äldre och för ökad kvalitet i vården och omsorgen 
om personer med demenssjukdom 

Dnr 3.4-107/2020 

Äldrenämndens beslut 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag till 

fördelning av stimulansmedel för att motverka ensamhet 

bland äldre och för ökad kvalitet i vården och omsorgen om 

personer med demenssjukdom motsvarande 45,9 mnkr. 

 

2. Äldrenämnden beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2020-04-17. 

 

Regeringen har beslutat att Socialstyrelsen under 2020 får 

använda 610 mnkr för att säkerställa en god vård och omsorg av 

personer med demenssjukdom samt för att motverka ensamhet 

bland äldre. Stockholms stad har tilldelats totalt 45,9 mnkr. I 

Stockholms stad har äldrenämnden uppdraget att administrera och 

fördela stimulansmedlen till stadens verksamheter inom 

äldreomsorg, oavsett regiform. Totalt har 56 företag och 14 

stadsdelsförvaltningar inkommit med sammanlagt 83 ansökningar 

motsvarande drygt 99,4 mnkr. Verksamheterna har delats upp 

kategorierna dagverksamhet, hemtjänst, vård- och 

omsorgsboende, träffpunkter och beställarenheter. Förvaltningens 

förslag till fördelning av stimulansmedlen baseras på ansökt 

belopp i förhållande till brukare och antal äldre som omfattas av 

insatsen. Enligt förvaltningens förslag fördelas 45,9 mnkr till 55 

verksamheter.  

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Leif Söderström m. fl. (SD) lade fram ett eget 

förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i 

enlighet med detta. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Erik Slottner (KD) ställde de två förslagen mot 

varandra och fann att nämnden beslutat i enlighet med 

förvaltningens förslag. 
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Reservation 

Ledamoten Leif Söderström (SD) reserverade sig mot beslutet 

till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

1. delvis bifalla förvaltningens utlåtande. 

 

2. beviljat stimulansmedel villkoras av att det inte riskerar 

ytterligare spridning av COVID-19. 

 

3. Därutöver vill vi anföra följande: 

 

Sverigedemokraterna ser äldres möjligheter till social kontakt 

och samhörighet som fundamentalt för en värdig ålderdom. 

Detta innebär att vi är positivt inställda till att mer görs för att 

åstadkomma detta. 

 

Stockholm, och hela världen, genomlever dock för stunden en 

historiskt allvarlig pandemi. Detta innebär att social distansering 

blir ett nödvändigt ont för att minska smittspridningen, och i 

förlängningen rädda liv. I och med att det i synnerhet är äldre 

som tillhör de utsatta riskgrupperna är det framförallt dessa som 

behöver skyddas. Vi anser därför att de åtgärder, för att minska 

ensamheten bland äldre som införs, villkoras av att de inte 

riskerar en ytterligare smittspridning. Att värna om våra äldres 

fysiska hälsa bör alltid komma i första rummet. fysisk hälsa bör 

alltid komma i första rummet. 

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Lisa Ahlstrand m.fl. (S) och ledamoten Robert 

Mjörnberg m. fl. (V) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande 

enligt följande: 

 

Stockholms stad har tilldelats totalt 45,9 mnkr. för att motverka 

ensamhet bland äldre och för ökad kvalitet i vården och 

omsorgen om personer med demenssjukdom. I ärendet fördelas 

dessa stimulansmedel ut till 55 verksamheter med summor från 

några tusen kronor till närmare en kvarts miljon. 

Många av de som är ensamma och socialt isolerade söker sig 

inte till de öppna verksamheterna i staden och en majoritet av de 

med demenssjukdom bor fortfarande hemma och kommer bli 

fler de närmaste åren. Trots att deltagande i dagverksamheter är 

positivt är det få som deltar i dessa. 
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Det saknas en övergripande styrning och samordning av stadens 

förebyggande och uppsökande verksamhet. 

Stadsdelsnämndernas planering, organisering och utbud 

avseende verksamheten skiljer sig åt och det finns brister. Bland 

annat att inte alla stadsdelsnämnder har ett systematiskt 

uppsökande arbete. Stadsdelsnämnderna har heller inte kartlagt 

den faktiska målgruppen, vilket bland annat att riskerar att leda 

till att det förebyggande arbetet inte når målgruppen eller att 

verksamheten inte motsvarar behoven. Vi hade gärna sett att 

stimulansmedlen använts till några större satsningar med en 

tydlig utvärdering för att sedan kunna överföras till alla delar av 

äldreomsorgen för att verkligen kunna göra skillnad.   
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§ 15.  Fördelning av medel för arbetsmodellen ”Tryggt 
mottagande i hemmet” 

Dnr 3.4-140/2020 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag till fördelning 

av medel för Tryggt mottagande i hemmet för 2020 

motsvarande 1 686 tkr. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2020-03-27 

 

Stadens satsning på arbetsmodellen ett Tryggt mottagande i 

hemmet fortsätter 2020. I kommunfullmäktiges budget har 11,0 

mnkr avsatts under kommunstyrelsen för detta ändamål. 

Målsättningen med arbetsmodellen ”Tryggt mottagande i 

hemmet” är att skapa en tryggare och hållbar hemgång till 

hemmet för den äldre.  

 

Förutom de 11,0 mnkr som fördelades till 

stadsdelsförvaltningarna  

i kommunstyrelsens ”Avstämning av mål och budget för 2020” 

har äldrenämnden reserverat ytterligare 1 686 tkr år 2020 för 

detta ändamål. I detta ärende föreslås hur fördelningen av dessa 

medel fördelas. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Lisa Ahlstrand m.fl. (S) och ledamoten Robert 

Mjörnberg m. fl. (V) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande 

enligt följande: 

 

Det är positivt att majoriteten fortsätter arbetet med tryggt 

mottagande. Framgångsfaktorn med arbetssättet är 

kvalificerade hemtjänstresurser som snabbt kan sättas in i 

hemmet. Vi är dock oroliga över att teamen inte är tillräckligt 

finansierade. 

 


